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Svar på § 37 nr. 2017-105 

I medfør af § 37, stk. 1 I Inatslsartuts forretningsorden har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersulsut vedrørende Indsættelse af yderligere kapacitet I det udenskærs fiskeri 
efter hellefisk, torsk, rødfisk m.v. Spørgsmålene er henvist til min besvarelse. 

Spørgsmål: 
1. Hvad er baggrunden for Naalakkersuisuts skøn om, at der kan indsættes et nyt 

skib I det havgående fiskeri, taget i betragtning af. at de trawlere der normalt 
deltager i dette fiskeri, har ligget stille i ca. 2 måneder hver 12016, hvilket svarer 
til 10 måneders fiskeri? 

2. Er det Naaiakkersuisuts skøn, at indsættelsen af et nyt fartøj, vil have en positiv 
indvirkning på samfundsøkonomien og I givet fald hvordan? 

3. Er det Naalakkersulsuts hensigt at foretage lignende reduktioner de kommende 
år? 

4. Ved fordelingen af den resterende kvote blev der ikke foretaget en ens fordeling 
af kvoterne til de resterende fartøjer i forhold til fiskerimulIghederne i 2016. Hvad 
er baggrunden herfor? 

Svar: 
Ad. 1) 
For mig er det afgørende. at landets vigtigste ressourcer ikke blot tilfalder nogle få 
aktører. Det er derfor mit og Naalakkersulsuts mål. at vi får åbnet op for. at flere nye 
aktører kan komme ind i fiskeriet. Det gælder både i det kystnære og i det havgående 
fiskeri. Det vil være både sundt og godt for konkurrencen. at der kommer nye ind i 
fiskeriet. Særligt I det havgående fiskeri. hvor der i dag kun er nogle få store aktører. Og 
det er det. der er formålet med tilsidesættelsen af 10 % af kvoterne. I Naalakkersulsut 
mener vi. at der er tilstrækkelige kvoter i det havgående fiskeri til, at der nu kan komme 
nye aktører ind. Derfor har vi i år valgt at reservere 10 % af de havgående kvoter på 
hellefisk. torsk og rødfisk til dette formål. 
Der er behov for. at der bliver skabt flere arbejdspladser i fiskeriet. At de nuværende 
aktører I dag er blevet så effektive. at de kan fiske et helt års kvoter på 10 måneder og 
ligge stille i de resterende skal,vi glæde os over. Det viser blot, hvor effektive og dygtige 
fiskere vi har. Og dem skal vi have flere af. Derfor er det min pligt at åbne op for og sikre 
nye aktører I fiskeriet. 

Ad. 2) 
Ved at åbne op for nye aktører I det havgåen~e fISkeri, kan vi skabe flere 
arbejdspladser. Det er vigtigt, at vi prioriterer vores egne.hjemmehørende fiskere, som 
alt for længe er blevet negligeret. Ved at-skabe flere arbejdspladser får vi gjort noget 
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ved den arbejdsløshed. som har så store konsekvenser for mange familier langs kysten 
og for den enkelte, som er ramt af arbejdsløshed. 
Det skal dog bemærkes, at der umiddelbart vil være et samfundsøkonomisk tab ved at 
fordele de havgående kvoter til flere aktører og dermed flere fartøjer, da den 
eksisterende havgående flåde antages at kunne udnytte alle de havgående kvoter. 
Udgifterne til at udnytte kvoterne bliver således højere i fiskeriet, når den eksisterende 
kapacitet ikke udnyttes fuldt ud. 

Ad. 3) 
Det er Naalakkersuisuts mål, at vi fortsætter ad det spor, at vi skal have flere nye 
aktører ind i fiskeriet. Der skal ske en hensigtsmæssig omfordeling, som kommer de 
hjemmehørende fiskere til gode. Også selvom delte umiddelbart vil medføre et 
samfundsøkonomisk tab. Derfor vil der kommer flere tiltag. der sigter på at sprede 
kvoterne ud til flere aktører. 

Ad. 4) 
Fordelingen af de havgående kvoter sker bl.a. på baggrund af de enkelte fartøjers 
kapacitet samt en wrdering af deres hidtidige indsats i fiskeriet. Som udgangspunkt 
bliver kvoterne fordelt til de eksisterende aktører, men når det vurderes, at 
kvotegrundlaget er tilstrækkeligt, kan der.lukkes nye aktører ind. Det har 
Naalakkersuisut wrderet er tilfældet i år. 

Med venlig hilsen 
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